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Vážení spoluobčané,

zase nastal ten krásný čas 
Vánoc. Krášlíme své domky 
a zahrady pěknou výzdobou. 
Brzy zasedneme ke svátečnímu 
stolu a budeme si užívat vánoční 
atmosféru se svými nejbližšími.

Ráda bych využila tento čas 
k poděkování všem aktivním 
spoluobčanům, sdruženým ve 
spolcích, za jejich pomoc a od-
vedenou práci při organizování 
sportovních a kulturních akcí, 
děkuji členkám Komise pro 

občanské záležitosti za jejich 
obětavou práci, naší výjezdové 
jednotce SDH za jejich všestran-
nou pomoc, paní ředitelce Lence 
Vítkové a kolektivu MŠ za práci, 
kterou dělají pro naše nejmenší, 
a zaměstnancům úřadu za jejich 
celoroční práci.

Děkuji Tobě, šéfredaktore, bez 
Tebe bychom neměli co číst.

Děkuji všem, kteří se snažíte, 
aby byl Martinov dobrým mís-
tem pro život.

Nesuďte, nepomlouvejte 
a chovejte se k sobě pěkně nejen 
o Vánocích.

Přeji vám krásné Vánoce a ať 
jste šťastní a zdraví celý nový rok 
a už teď si můžete rozbalit náš 
první vánoční dárek v podobě 
nového video zpravodajství 
z Martinova. Stačí si mobilním 
telefonem načíst QR kód z titulní 
strany nebo si magazín přehrát 
na našem webu či facebooko-
vém profilu.

Jolana Kavalková, starostka

Slovo starostky 

Martin
14. prosince 2022 | číslo 89martinov.ostrava.cz | facebook.com/martinov.ostrava  

Občasník městského obvodu Martinov

Načtěte QR kód  
a sledujte magazín  
TV Martin v mobilu
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ČEKALI JSME NA VÍTR
Druhý říjnový víkend se v To-

bulkách uskutečnila podzimní 
drakiáda pro děti i dospělé. 
I když bylo krásné počasí plné 
sluníčka, vítr nám bohužel ne-
foukal tak, jak bychom si přáli. 
Sešlo se nás spousta a některým 

se nakonec podařilo zvednout 
své draky do výšky. 

Nikdo z nás si nenechal zkazit 
dobrou náladu a nedělní odpo-
ledne jsme ukončili na zahradě 
naší MŠ opékáním špekáčků. 

Jolana Kavalková, starostka 

V OPRAVĚ 
KONTEJNEROVÝCH 
STÁNÍ BUDEME 
POKRAČOVAT

V září bylo opraveno a roz-
šířeno kontejnerové stání na 
ulici U Dílen. 

Starší stanoviště byla vy-
budována před lety a nemálo 
z nich je již ve špatném tech-
nickém stavu. 

U Dílen byla stará zástě-
na vyměněna za hrazení 
z tahokovu, které je odolné 
a bezúdržbové. Také byla 
nově zpevněna plocha pod 
kontejnery.

V revitalizaci kontejnerových 
stání budeme pokračovat.

Jolana Kavalková, starostka 

Po setmění vyšli ze školky 
malí čertíci, vedli se za ruce 
a šli k hasičské zbrojnici. Právě 
tam jsme ve čtvrtek 1. prosince 
rozsvítili náš vánoční strom. Byly 
to děti z naší mateřské školy 
a přišly nám zazpívat a zatančit 
čertův taneček. Vánoční koledy 

zazpívali muzikanti z Múzické 
školy z Mariánských Hor. Bylo 
to moc pěkné zpestření ad-
ventního večera. Zahřáli jsme se 
výborným punčem a medovinou 
a nakoupili výrobky na vánoční 
výzdobu. Nakonec přišel Mikuláš 
s čertem a andělem a všem 

dětem přinesl balíček s dobrůt-
kami. Tak zase příští rok.

Jolana Kavalková, starostka

PŘIŠEL I MIKULÁŠ 
S ČERTEM A ANDĚLEM
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KONEČNĚ! Po dvou letech 
neustálého omezování, obav 
a strachu z infekce koronaviru 
jsme mohli naše dvě akce uspo-
řádat tak, jak jsme byli zvyklí před 
epidemií. Jako obvykle jsme je 
naplánovali na začátek listopadu 
a to na 9. a 10. 11. ve společenské 
místnosti městského úřadu.

První odpoledne se zaplnilo 
těmi nejmenšími v doprovodu 
rodičů, prarodičů a svých starších 
sourozenců. Bylo pozváno 11 dětí  
a až na jedno se zúčastnily všech-
ny, to poslední si přišlo pro dárek 
dodatečně. Kulturní místnost se 
zaplnila do posledního místa, 
což nám udělalo velkou radost. 
Toto setkání bylo zvláštní i tím, že 
bylo jubilejní, a to dvacáté, první 
vítání občánků jsme pořádali 
v roce 2002. Obě naše akce po 
oficiálním uvítání a seznámení 
s programem zahajují děti z naší 
mateřské školky pod vedením 
paní učitelky nebo paní ředitelky. 
Všechny nové děti přivítala také 
paní starostka krátkým projevem, 
popřála rodičům pevné nervy 
a dětem krásný a bezstarostný 
život v kruhu rodiny. Rodičům 
pak předala hodnotný dárek 
pro dítě, maminkám kytičku 
a pamětní list městského úřadu 
Martinov. Po slavnostním přípitku 
a malém občerstvení si rodiče 
předávali zážitky a rady týkající 
se výchovy svých ratolestí. 

Druhé odpoledne patřilo na- 
šim seniorům–jubilantům. Bylo 

pozváno 98 jubilantů. Pochopi-
telně se nemohli zúčastnit všichni, 
někteří kvůli nemoci, pracovním 
povinnostem anebo prostě ne-
přišli. Po uvítání a vystoupení  
dětí z mateřské školky nám od-
poledne přišli zpestřit členové 
Muzické školy z Mariánských Hor, 
paní učitelka Marie Helebrantová, 
Zuzka Kučerová a Sandra Vyvia- 
lová z Martinova. Písničky byly 
méně i více známé, a tak se brzy 
všichni přidali. Za to jim moc dě-
kujeme a určitě se zase sejdeme. 
Po blahopřání všem jubilantům 
paní starostkou a společným 
přípitkem nastala volná zábava. 
Všichni se dobře bavili a věřím, že 
jsme strávili hezké odpoledne.

Děkuji členkám komise a pra-
covnicím úřadu za pomoc při 
organizování těchto akcí.

Přeji všem jubilantům a všem 
občanům naší obce hodně zdraví, 
štěstí a pohody do dalších let. 

Komise pro občanské zále-
žitosti.

Vlasta Závodská 

20 let od 
vymezení plochy 
pro volný pohyb 
zvířat

Před 20 lety nabyla účin-
nost obecně závazná vyhláška 
statutárního města Ostravy 
č. 1/2002 o zabezpečení 
veřejného pořádku a čistoty 
při chovu a držení zvířat na 

území Ostravy. Tato vyhláška 
specifikovala chov domácích, 
hospodářských, ale i nebez-
pečných či exotických zvířat. 
Mimo to ovšem specifikovala 
i místa určená pro volný pohyb 
zvířat bez vodítka a náhubku 
v jednotlivých městských 
obvodech. V Martinově bylo 
a je do současnosti vymezeno 
místo na pozemcích č. 3003 
a 3004, tj. na území mezi 
ulicemi Na Hrázi a Lipkovou. 
Tato vyhláška byla již noveli-
zována vyhláškou č. 8/2021. 
Souhrnnější přehled o všech 
plochách určených k volné-
mu pohybu zvířat na území 
celé Ostravy naleznete na 
mapovém portálu: mapy.
ostrava.cz/volne-pobihani-
psu/mapa/

Ing. Čestmír Křížek

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ  
A SETKÁNÍ SENIORŮ-JUBILANTŮ
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Komunální volby 
v Martinově

Ve dnech dne 23.–24. zá- 
ří 2022 proběhly volby do 
Zastupitelstva městského 
obvodu Martinov. Z cel-
kového počtu 968 voličů 
bylo vydáno 511 úředních 
obálek. Počet odevzdaných 
obálek činil 510, což činilo 

52,73 % volební účasti. Dne 
24. října 2022 proběhlo 1. za- 
sedání Zastupitelstva, na 
němž proběhla volba sta-
rostky, místostarosty, členů 
obvodní rady, finančního 
a kontrolního výboru.

Kandidát
Příslušnost ke 
kandidátní listině

Funkce Polit. přísl. Hlasy

Kavalková Jolana MARTINOV OK starostka BEZPP 383
Musálek Rostislav MARTINOV OK místostarosta BEZPP 355
Bondy Vladimíra, Ing. MARTINOV OK předsedkyně finančního výboru BEZPP 324
Restl Patrik MARTINOV OK zastupitel BEZPP 303
Lesník Marcel MARTINOV OK zastupitel BEZPP 312
Šimíková Nikola, Mgr. MARTINOV OK členka finančního výboru BEZPP 331
Bílá Lenka MARTINOV OK členka kontrolního výboru BEZPP 315
Závodský Radek ,,Náš Martinov“ člen kontrolního výboru BEZPP 95
Ďurák Jiří, Ing. MARTINOV OK zastupitel BEZPP 314

Stebelak Michal, Bc. MARTINOV OK člen obvodní rady, předseda 
kontrolního výboru BEZPP 332

Polášek Radim MARTINOV OK člen obvodní rady BEZPP 344
Bongár Miroslav MARTINOV OK člen obvodní rady BEZPP 340
Máca Jan, doc. MUDr, Ph.D. MARTINOV OK zastupitel BEZPP 341
Kolář Radim ,,Náš Martinov“ člen finančního výboru BEZPP 121
Telička Libor ,,Náš Martinov“ zastupitel BEZPP 102

V pondělí 24. října 2022 se 
v zasedací místnosti radnice 
konalo ustavující zasedání Za-
stupitelstva městského obvodu 
Martinov pro volební období 
2022–2026. 

Zastupitelstvo bylo zahájeno 
státní hymnou České republiky. 
Poté složilo všech patnáct členů 
zastupitelstva slib a mohli se 
ujmout svého mandátu. 

Byl schválen volební řád, kte-
rým se řídila volba starosty, mís-
tostarosty, členů rady a výborů.

Starostkou byla veřejným 
hlasováním zvolena paní Jolana 
Kavalková. 

Dalším bodem programu byla 
volba místostarosty, členů rady 
a výborů, které zastupitelstvo 
zřídilo. 

Místostarostou byl zvolen 
p. Rostislav Musálek. 

Dalšími členy Rady městského 
obvodu Martinov p. Miroslav 
Bongár, p. Radim Polášek 
a Bc. Michal Stebelák. 

Noví zastupitelé byli zvoleni 
a můžeme pokračovat v pláno-
vaných projektech. 

Prioritou je dokončení rekon-
strukce budovy Na Svobodě, 
kde jsou naplánovány ordinace 

lékařů a kanceláře. Opravíme 
prostory v budově radnice nad 
naší MŠ, které budou využity pro 
volnočasové aktivity. Nutná je 
oprava střechy na budově bývalé 
školky, která je ve velmi špatném 
stavu. Postupně opravíme místa 
pro kontejnerová stání a mnoho 
dalších věcí. 

Vážení občané, chtěla bych 
srdečně poděkovat za vaši 
podporu, moc si toho vážíme 
a jsme tady pro vás. 

Jolana Kavalková,  
starostka

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
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Na konci roku lidé obvykle bi-
lancují uplynulé období. Nejinak 
je tomu i u nás, v místní skupině 
ČČK.

Místní skupina má v současné 
době celkem 50 členů. Zahájení 
roku bylo ve znamení Tříkrálo- 
vé sbírky, kterou organizovala 
MS ČČK ve spolupráci s SDH 
Martinov. Dne 8. ledna vyšly do 
ulic tři skupinky koledníků. Díky 

obětavosti a nasazení všech 
zúčastněných se podařilo vykole-
dovat krásnou částku 42 249 Kč, 
kterou se přispělo potřebným. 

S válkou na Ukrajině souviselo 
i vytvoření Krajského asistenč-
ního centra pomoci Ukrajině na 
Černé louce v Ostravě. V průbě-
hu prvního pololetí vypomáhaly 
naše členky paní Věra Kravčí-
ková, Marta Pardubická, Vlasta 
Plačková, Yveta Zahurancová 
a Vlasta Závodská s jeho provo-
zem. Ráda bych jim touto cestou 
poděkovala za jejich ochotu, 
nasazení a obětovaný volný čas 
pro dobrou věc.

V průběhu celého roku jsme 
udržovali zeleň ve středu obce, 
zajišťovali úklid kapličky a osa-
zovali nádoby před kapličkou.

Jedním z úkolů, které jsme 
si stanovili pro letošní rok, bylo 
uspořádání jednoho kurzu po-
skytování předlékařské první 
pomoci.

Akce proběhla dne 21. dubna, 
a to jak pro členy Červeného kří-
že, tak pro veřejnost, tentokrát 
pod vedením Doc. MUDr. Jana 
Macy, PhD. 

Nezaháleli jsme ani v oblasti 
kulturní činnosti.

Hned v úvodu nového roku 
jsme společně shlédli v divadle 
J. Myrona vynikající představení 
Edith a Marlen.

V pondělí dne 9. 5. 2022 pro-
běhlo v hlavním sále Senátu 
(zvaném také Valdštejnský) slav-
nostní shromáždění k letošnímu 
Světovému dni Červeného kříže 
a Červeného půlměsíce. Tou 
nejdůležitější částí shromáždění 
bylo předání ocenění těm, kteří 
svou prací přispívají k plnění po-
slání Červeného kříže nebo svou 
podporou umožňují pomáhat. 
Oceněno bylo 70 pozvaných 
hostů. Oceněna byla i naše člen-
ka paní Vlasta Závodská, která 
z rukou senátorky Miroslavy 
Němcové a prezidenta Českého 

červeného kříže Doc. Dr. Marka 
Jukla převzala „Pamětní list“ za 
svou dlouholetou činnost pro 
ČČK.

V letošním roce jsme uspo-
řádali celkem dva jednodenní 
zájezdy. Čtvrtého června pro-
běhl plánovaný jednodenní 
zájezd, a to na zámek Slavkov 
u Brna a do Čejkovic, kde jsme 
navštívili firmu Sonnentor a dům 
T. G. Masaryka.

Díky druhému zájezdu dne 
15. 10. jsme zavítali do města 
Javorník, kde jsme si prohléd-
li zámek Jánský Vrch a Račí 
údolí.

Spolek „Senioři Martinov“ 
uspořádal 25. 5. zájezd, kterého 
se zúčastnily i členky ČČK. 
Společně jsme navštívili Svatý 
Kopeček, Mladečské jeskyně 
a město Loštice.

Dne 7. 9. jsme se zúčastnili 
dalšího zájezdu pořádaného 
spolkem „Senioři Martinov“. 
Tentokrát jsme navštívili zámek 

Nové Hrady u Litomyšle.

Všechny zájezdy mají vždy 
skvělou atmosféru a výborně 
stmelují.

25. 6. proběhl v prostorách za 
hasičskou zbrojnicí první „Den 
obce“, slavnost pořádaná MOb 
Martinov. Aktivně se této akce 
zúčastnila i naše místní skupina, 
když jsme zajistili účast členů 

MS ČČK v roce 2022
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zásahové jednotky OS ČČK 
Ostrava, kteří zde prezentovali 
svou činnost a stánek všeobecné 
zdravotní pojišťovny.

Závěrem děkuj i  výboru 
a všem členům místní skupiny 
za práci v letošním roce a po-
moc při organizování zájezdů 
a aktivit místní skupiny a za 
práci pro Oblastní spolek ČČK 
Ostrava.

Současně chci poděkovat 
za vzornou spolupráci Radě 
a Zastupitelstvu městského 
obvodu Martinov, Spolku Senioři 
Martinov a Sboru dobrovolných 
hasičů Martinov.

Závěrem by chtěl Český čer-
vený kříž popřát všem spoluob-
čanům příjemné svátky a v roce 
2023 hlavně zdraví.

Vlasta Plačková

Dotační program 
na podporu sboru 
dobrovolných hasičů 
v roce 2022

Sbor dob-
rovolných ha-
sičů Martinov 
realizuje projekt „Vybavení 
kolektivu mladých hasičů SDH 
Martinov“.

Účelem projektu je zakou-
pení hasičského vybavení pro 
mladé hasiče. Jedná se zejmé-
na o opravu požární stříkačky 
PS12, pořízení nových vzdu-
chovek, sady hadic a stojanu 
hydrantového nástavce. Tyto 
prostředky budou mladí hasiči 
používat k výcviku hasičských 
disciplín.

Celkové náklady projektu 
činí 119 100 Kč. Projekt je 
spolufinancován z rozpočtu 
Moravskoslezského kraje ve 
výši 80 000 Kč. Zbývají-
cí částku v minimální výši 
39 100 Kč se zavázal uhradit 
SDH Martinov. 

Cílem je podpořit činnost 
mladých hasičů v Martinově, 
vést děti ke sportovní činnosti, 
prohlubovat znalosti v požární 
ochraně, poskytování první 
pomoci a umět se chovat 
v mimořádných situacích. 
Vytvořit kolektiv dětí, kte-
ré budou nejen pokračovat 
v tradici našeho sboru, ale 
v budoucnu se budou podílet 
na společenském životě naše-
ho městského obvodu.

Ing. Jiří Křížek

V sezoně 2021/2022 jsme se 
zapojili do soutěže Ostravská 
liga mládeže. Celkem jsme se 
zúčastnili šesti soutěží. V le-
tošním roce to byly soutěže 
v Michálkovicích, ve Svinově, 
v Plesné a v Pustkovci. V celko-
vém hodnocení jsme se umís-
tili na 11. místě, což znamenalo  
zlepšení o dvě místa oproti 
předcházejícímu roku. 

V květnu letošního roku druž-
stvo mladých hasičů SDH Mar-
tinov startovalo na TFA soutěži 
Železný hasič v Hošťálkovicích.

Ukončení hasičské sezony 
proběhlo 25. 6. 2022 na akci Den 
obce. Nejmladší hasiči předvedli 
požární útok za pomoci džbero-
vé stříkačky a mladší žáci ukázali 
požární útok s požárním strojem, 
který byl opraven z dotačního 
programu Moravskoslezského 
kraje.

Během prázdnin jsme začát-
kem srpna podnikli výlet vlakem 
do Krnova. Odtud jsme se pěšky 
vydali na rozhlednu Cvilín, dále 
přes zříceninu hradu Šelenburk 
směrem do Úvalna. Na maleb-
ném nádraží jsme se občerstvili, 
udělali památeční skupinové 
foto a vydali se vlakem zpět do  
Ostravy. I když to zpočátku 
vypadalo na pořádně deštivý 
den, nakonec se vyčasilo a užili 
jsme si pěkný rodinný výlet.

Na podzim se mladí hasiči 
zúčastnili soutěží TFA Železný 
hasič v Bobrovnikách a Dobro-
slavicích. 

Nevynechali jsme závody 
požární všestrannosti ve Vrati-
mově a v Krásném Poli, které se 
započítávají do Ostravské ligy 
mládeže 2022/2023.

Pro schůzky mladých hasičů 
během podzimu a zimy budeme 

využívat prostory na úřadě 
v Martinově, které nabízejí lepší 
podmínky pro výcvik než v sále 
hasičské zbrojnice. 

Veškeré aktivity mladých 
hasičů jsou zaznamenávány do 
kroniky mladých hasičů, kterou 
vede paní Monika Poledníková.  
 

Mladí hasiči  
SDH Martinov

(pokračování na straně 8)
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Mladí hasiči…
(pokračování ze strany 7)

První záznam je z roku 2019. 
V kronice jsou zaznamenány 
veškeré hasičské soutěže, vý-
sledky, exkurze, výlety včetně 
fotodokumentace. 

Přejeme všem čtenářům zpra-
vodaje Martin příjemné prožití 
vánočních svátků a v novém 
roce 2023 hodně zdraví, štěstí 
a pohody.

Jiří Křížek, SDH Martinov

Už pole, strom a všechny krásy
ukládají se jako k spánku,
už první víno v sudech kvasí
a stává se z něj ryzí zlato.
A život přece stojí za to!

Jaroslav Seifert

Ani jsme se nenadáli a byl 
již tady podzim. Pro nás starší 

to je čas vzpomínat na událos-
ti, kterých jsme se zúčastnili 
se Spolkem senioři Martinov. 
Začátkem září jsme se vydali au-
tobusem do Pardubického kraje  
na zámek Nové Hrady. Tento 
rokokový zámek nechal vystavět 
hrabě Jan Antonín Harbuval 
Chamaré v letech 1774–1777 
ve stylu francouzských sídel. 
S jistou nadsázkou se proto 
novohradskému zámku pro 
jeho zdobnost přezdívá „České 

Versailles“. V současné době 
je zámek rodinným majetkem 
manželů Kučerových. Dnešní 
stav je výsledkem rozsáhlé 
rekonstrukce, kterou provádějí 
současní majitelé od roku 1997 
bez veřejných dotací a grantu. 
Celý zámecký areál je postupně 
upravován. Prohlédli jsme si 

zámek, dále Cyklistické muzeum 
v barokní sýpce, Galerii anglic-
kých klobouků v nové oranžerii, 
a komu síly ještě stačily, tak se 
procházel stylovými zahradami, 
např. užitkovou, okrasnou či 
labyrintem. Krásné počasí nám 
umožnilo odpočívat na lavičkách 
nebo v altánu a užívat si nádher-
ný výhled do okolí.

Srazy patří k činnosti dů-
chodců, a tak jsme se 5. října 
sešli na zahradě za budovou 
martinovské radnice, abychom 
si opékali buřtíky, popovídali si 
nebo aktivnější zaházeli šipkami 
na terč. Takové posezení pod 
korunami stromů je příjemné 
a všem se líbilo. Musím zdů- 
raznit, že se na některých akcích 
objevuje naše paní starostka. Je 
potěšující její zájem o činnost 

Podzimní seniorské okénko…

Naše vítězky v pétanque �
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našeho spolku a tímto bychom 
chtěli poděkovat za její přízeň.

Svou spor tovní  aktivitu 
předvedli naši členové, kteří 
se zúčastnili 7. října turnaje 
v pétanque v Ostravě. Velkou 
radost jsme měli z jejich umístě-
ní na stupních vítězů. Opět naši 
senioři-sportovci zabodovali 
a tímto jim děkujeme za vzornou 
reprezentaci. A abychom moc 
nezaháleli, tak si v listopadu za-
šlo patnáct našich členů poměřit 
síly v bowlingu. Většina z nás se 
zúčastní rozsvícení vánočního 

stromu v Martinově a také bu-
deme v našem stánku nabízet 
naše výrobky k Vánocům. Tak 
jako každý rok naše poslední 
schůzka v roce proběhne v tra-
dičním stylu „Vánoční besídka 
s Mikulášem, andělem a čer-
tem“. Doufáme, že nás Mikuláš 
obdaruje dárečky a prožijeme 
příjemné odpoledne. 

Nastal čas adventu a to je čas 
k zamyšlení, zklidnění a těšení se 
na nejkrásnější svátky roku. 

A na závěr mi dovolte popřát 
všem členům Spolku Senioři 
a ostatním občanům naší obce 
pohodové prožití vánočních svát-
ků se svými nejbližšími. V novém 
roce pevné zdraví, spokojenosti 
a duševní pohody.

Za Spolek Senioři Martinov
Marie Pastorová 

Pomalu nám končí podzim 
a blíží se čas adventu. Proto 
malé shrnutí podzimu.

V září naše jednotka v rámci 
výcviku na vodě splula Opavici 

z Kravař do Martinova. Také jsme 
pořádali tradiční Martinovské 
vinobraní.

V říjnu proběhl tradiční MAR-
PUS, tentokrát v naší hasičárně, 
a jeho tématem byly Olinpijské 
hry. Naši dva členové absolvovali 
týdenní kurz „Obsluhovatel mo-
torové pily v jednotce PO“ a tím 
jsme získali potřebné posily 
mezi pilaři, protože doba ká- 
cení a ořezů právě začala. Také 
jsme absolvovali prověřovací 
cvičení spolu s HZS MSK na téma 
čerpání cisteren z martinovské 

studny pro případ odstávky 
veřejné vodárenské sítě.

V listopadu jsme prožili krásný 
víkend na Jižní Moravě a v Ra-
kousku v rámci ukončení roku. 

Dále jsme se postarali o pokáce-
ní a vztyčení vánočního stromu, 
který už nazdobený čeká na 
slavnostní rozsvícení v příštím 
týdnu.

V neposlední řadě jsme také 
nezapomněli na pravidelnou 
údržbu techniky, kondiční jízdy 
strojníků s naší technikou. 

Dovolte mi, abych vám jmé-
nem jednotky popřál krásné 
prožití vánočních svátků a vše 
nejlepší do nového roku.

Radim Kolář
velitel 

JSDH Martinov 

Výjezdová jednotka obce
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Stavění máje a pálení 
čarodějnic

Roční období jara s sebou 
přináší mnoho tradic a ani 
letos si je martinovští sokoli 
nenechali ujít. Oslava sym-
bolu lásky a mládí v podobě 
stavění máje se uskutečnila 
slunečného 29. dubna přímo 
na sokolském hřišti v Mar-
tinově.  Akce se v hojném 
počtu zúčastnili jak dospělí, 
tak i děti. Součástí programu 
bylo také pálení čarodějnic 
pořádané Mateřským cen- 
trem Krteček, které pro děti 
připravilo tematický program 
se spoustou zábavných akti-
vit, jako byl například slalom 
mezi kužely na čarodějnickém 
koštěti. Děti si dokonce mohly 
zadovádět také na skákacím 
hradě.

Vyrobenou čarodějku pak so-
koli symbolicky zapálili, a snad 
tak vyhnali všechny zlé duchy 
z Martinova. Na této tradiční 
akci samozřejmě nechyběl ani 
stánek s občerstvením s nejrůz-
nějšími pochutinami pro malé 

i velké. Májku, strážkyni obce, 
sokoli úspěšně ohlídali a nikomu 
z okolních vesnic se ji nepodařilo 
pokácet. 

Kácení máje

Kácení máje proběhlo na 
sokolském hřišti v Martinově 
27. května. Majestátnou májku 
společnými silami pokáceli ti 
nejmenší ze sokolů, samozřejmě 
pod přísným dohledem dospě-
lých. Součástí této akce měl být 
také program v rámci Dne dětí 
v režii Mateřského centra Krte-
ček, ten se však neuskutečnil 
z důvodu nepříznivého počasí. 

TJ Sokol Martinov by touto 
cestou chtěla poděkovat svým 
sponzorům, a to vedení MOb 
Martinov, hypermarketu Globus 
a dále také všem věrným ná-
vštěvníkům a podporovatelům 
jednoty.

Jarní tradice s TJ Sokol Martinov

Sjíždění řeky Opavy na 
raftech

Místními sokoli se samozřejmě 
myslí členové TJ Sokol Martinov, 
kteří 3. září sjeli na raftech část 
řeky Opavy. Akce se zúčastnili 
jak naši sokoli a sokolky, tak 
i nejmenší sokolíci. Počasí jim 
přálo, a tak se mohli z Háje ve 
Slezsku vydat plavit až do Lo-

Místní sokoli umějí sjíždět vodu a hrát futsal
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Vánoce jsou krásnými svátky 
spojenými s rozsvícenými světly, 
koledami a sváteční atmosférou. 
Vánoce však mají i svou stinnou 
stránku. Každý rok si lámu hlavu 
nad tím, proč je v tolika rodinách 
během Vánoc dusno. Jedná se 
přece o krásné svátky, a přesto 
se v tolika rodinách lidé hádají, 
utápějí v alkoholu nebo se v lep-
ším případě alespoň vzájemně 
provokují. Za dvacet let, co jsem 
knězem, jsem našel několik mýtů 
souvisejících s Vánocemi, které 
ono napětí mohou způsobovat. 
A tak bych se chtěl s vámi o tyto 
mýty podělit.

První mýtus: Musíme si dávat 
co nejvíce dárků a tím si dát 
najevo, že se máme rádi. Tenhle 
mýtus je silně ovlivněn reklamou, 
která na nás před Vánocemi 
útočí. Nemá nic společného 
s křesťanskou láskou. To, že se 
máme rádi, si nejlépe vyjádříme 
tím, že se jeden na druhého 
můžeme spolehnout a jsme si 
oporou zvláště ve chvílích, kdy 
to jeden nebo druhý potřebuje. 
Dárky jsou v takovém vztahu 
jakousi „třešničkou na dortu“. Je 
fajn, že si jedem druhému něco 
předáme. Avšak v dárcích sa-
motných se podstata vzájemné 
lásky nenachází. 

Druhý mýtus: Musíme se 
všichni k sobě chovat krásně, 
protože jsou Vánoce. Je pří-
jemné, když jsou k sobě lidé 
ohleduplní. Ale ještě nežijeme 

v nebi (tam teprve směřujeme), 
jsme obyčejní pozemští smrtel-
nici, tedy lidé křehcí a zranitelní. 
A proto nedokážeme být úplně 
ke všem stoprocentně vstřícní. 
Jsou lidé, se kterými si rozumí-
me, těšíme se na setkání s nimi 
a rádi jim během Vánoc předá-
me své dárky. V životě každého 
z nás jsou i lidé, které během 
roku úplně nevyhledáváme. 
Vánoce jsou hezkou příležitostí, 
jak se s nimi potkat a alespoň 
si říci, jak se máme. Zkrátka 
zůstat v kontaktu. A pak jsou 
lidé, které prostě „nemusíme“, 
a důvody k tomu mohou být 
rozmanité – přes různé starší 
křivdy, odlišnost našich povah 
nebo náhledu na svět. Takové 
lidi nevyhledáváme ani během 
Vánoc a není na tom nic ne-
křesťanského. Než se s někým 
potkat se silným sebezapřením, 
kousat se do rtů s obavami, aby 
člověk nevybouchl, případně se 
uklidňovat alkoholem, je lepší si 
poctivě přiznat, že to mezi námi 
neklape. V násilném hraní si na 
hezké vztahy, kdy riskujeme 
nepříjemný výbuch, opravdu 
podstata Vánoc není. 

Třetím mýtus: Během Vánoc 
se musí dodržet všechny rituá- 
ly, na které jsme zvyklí. Jinak 
to nejsou Vánoce. Vánoce jsou 
v naší kultuře spojené s největ-
ším množstvím rituálů – pečení 
cukroví, strojení stromečku, ve-
čeře s rybou a bramborovým sa-

látem, rozbalování dárků… Každá 
rodina by zde mohla přidat něco 
dalšího. Rituály samy o sobě jsou 
moc krásné. Jedná se o určité 
činnosti, které ve specifickém 
kontextu dostávají nějaký hlubší 
smysl. Vysvětlíme si to na pečení 
cukroví. Bez onoho hlubšího 
smyslu jen „pečeme různé malé 
kousky ze sladkého těsta“. To 
můžeme klidně udělat i během 
letních prázdnin. Rituálem se 
pečení cukroví stává tehdy, 
kdy je spojeno s předvánoční 
atmosférou. Pečeme cukroví, 
které pak nabízíme návštěvám. 
Vzájemně si je ochutnáváme 
a srovnáváme. Vytváříme si 
tím najevo sváteční atmosféru 
(cukroví není každodenní jídlo). 
Ale samotné cukroví Vánoce ne-
vytváří. Když někdo trvá na tom, 
že bez cukroví nejsou Vánoce,  
a tak je vyžaduje, i když v jeho 
rodině většina lidí trpí cukrovkou 
nebo obezitou, pak se rituál 
pečení cukroví degradoval na 
prostý ritualismus. To už je 
jen opakovaná činnost, kterou 
děláme téměř automaticky, ne-
rozumíme jí a tím pádem si ji ani 
neprožijeme. Pokud přestaneme 
vnímat smysl jednotlivých rituá- 
lů, pak se z nich snadno stane 
prázdný ritualismus. Mějme 
odvahu opouštět rituály, které 
se už pro nás staly překonané, 
a mějme odvahu vytvářet nové, 
které odpovídají naší aktuální 
rodinné situaci.

Předvánoční zamyšlení

děnice v Děhylově. Pro mnohé 
to byla úplně první zkušenost 
na vodě, ale protřelí vodáci je 
podrželi a povzbudili: „Vždyť 
je to olej…“ Řekou Opavou 
tak proletěla početná skupina 
martinovských sokolů a břehy 
se rozléhalo jedno velké zvučné 
„Ahoooj!“ Nakonec se všichni po 
náročném dni celí promočení 
a spokojení úspěšně doplavili 
do Loděnice.

Futsalové zápasy sezóny 
2022–2023

Futsalový tým TJ Sokol Mar-
tinov také odehrál své první 
turnaje nové sezóny. V sedmi 
odehraných zápasech se našim 
sokolům podařilo uhrát 16 bodů 
za pět vítězství, jednu remízu 
a jednu prohru se skóre 26:6. 
Díky tomuto výkonu se dostali 
do horní části tabulky a obsadili 
průběžné bronzové místo. Na 

první místo mají ztrátu 4 bodů 
a jeden zápas k dobru. Nadšení 
futsaloví fanoušci jim mohou 
přijít vyjádřit svou podporu na 
dalším turnaji, který proběhne 
v neděli 18. prosince ve sportovní 
hale Sareza. První zápas našich 
sokolů začíná v 8:30. Na tomto 
turnaji se utkají s týmy Zvěřaci 
Ostrava, Zwěř o.s. Ostrava nebo 
Shooters Bolatice B.

Autorka: Tereza Červenková

(pokračování na straně 12)
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Čtvrtý mýtus: Během Vánoc 
musí být co nejlepší jídlo. Svá-
teční jídlo patří také mezi rituály. 
Vyjadřuje se jím výjimečnost  
vánočních svátků. Aktuálně 
však žijeme v době, kdy na nás 
útočí inflace a závratné ceny 
energií, a tak se leckde i svá-
teční stůl bude muset omezit.  
Mějme však na paměti , že 
dobré jídlo jen dotváří vánoční 
atmosféru, ale samotné Vánoce 
nevytváří. Vánoce vytváříme 
především my sami. 

A tak nám všem přeji hezké 
prožití vánočních svátků. Přeji 
nám, abychom nepodlehli mýtu 
o nutnosti dárků, které zajistí 
pohodové vztahy. Vztahy vy-
tváříme my sami, dárky k tomu 
jen mohou napomoci. Přeji 
nám odvahu dívat se na naše 
mezilidské vztahy pravdivě 
a realisticky. A pokud vnímáme, 

že něco neklape, ale vadí nám 
to, přeji nám, abychom během 
vánočního volna měli odvahu 
přemýšlet nad tím, co v tom 
můžeme změnit. Přeji nám 
odvahu naplňovat naše vánoční 
rituály skutečným obsahem, 
a nejen vykonávat to, „co se 
u nás vždycky dělalo“. A také 
nám přeji odvahu snížit vlastní 
nároky ohledně vánočního jídla. 
Kéž si s tím, co budeme mít, 
dokážeme vytvořit krásnou 
atmosféru. 

Aktuální přehled všech aktivit 
bude k dispozici na webových 
stránkách farnosti www.farnost-
plesna.cz. 

PhDr. Pavel Moravec, PhD,  
farář v Ostravě-Plesné  

(kam patří městské obvody 
Plesná a Martinov a obce 
Děhylov a Dobroslavice)

„Naše školka, pěkná školka, 
rádi do ní chodíme, pěkně si v ní 
pohrajeme, novému se učíme…“ 
Touto písničkou a s úsměvy na 
tvářičkách jsme vítali letošní 
školní rok v čistě vymalované 
školičce. 

Naše jednotřídní mateřská 
škola Martinovských lištiček je vě-
kově smíšená, tudíž nově příchozí 
lištičky se plynule adaptovaly 
mezi starší kamarády. 

Snažíme se, aby se děti v naší 
mateřské škole cítily příjemně 
a bezpečně a také aby si z ní 
odnášely nejen nové dovednosti 
a vědomosti, ale zejména pozi-
tivní prožitky. S navozením dobré 
nálady nám pomáhá zpěv písní 
s doprovodem klavíru a dětmi 
oblíbená hra na orffovy nástroje. 
Dětmi oblíbení jsou také maňásci 
a pohybové chvilky.

V září přijelo do školky divadlo 

s představením „Pták Ohnivák“, 
při kterém se děti skvěle bavily. 
Společně s firemní mateřskou  
školou z Ostravy centra jsme si 
užili edukační výlet do Rožnova 
pod Radhoštěm, do malebné 
Valašské dědiny. Děti se sezná-
mily se způsobem života lidí za 
dávných časů a vyzkoušely si 
folklórní tanec. Velmi děkujeme 
paní ředitelce, která zajistila finan-
ce z projektu statutárního města 
Ostravy na vstupy a dopravu. 
Výlet se nám moc vydařil a líbil, 
i počasí bylo jako na objednávku. 
Děti si na památku přivezly upo-
mínkové předměty.

Podzimní počasí jsme vítali 
písničkou „Když padaj deště kapič-
ky…“ a se skřítkem „Podzimkem“. 
Říjen byl mimo jiné měsícem zamě-
řeným na polytechnickou výchovu. 
V rámci projektu jsme využili krásný 
ponk, který zajistila paní ředitelka 
do pergoly MŠ. Na projektový den 
„Vyrob si sám“ jsme opět pozvali 

Mateřská školka Martinov

Předvánoční…
(pokračování ze strany 11)

Zde je přehled všech aktivit 
v našem kostele během Vánoc:
Štědrý den 24.12.
14,00–15,00 Kostel otevřený 
k individuální návštěvě
21,00–21,45 Zpěv koled, kostel 
otevřený k individuální návštěvě
22,00 „Půlnoční“ bohoslužba

Boží hod vánoční 25.12.
9,00 Bohoslužba (kázání zamě-
řené pro děti)
14,00–15,00 Kostel otevřený 
k individuální návštěvě

Svatý Štěpán 26.12.
9,00 Bohoslužba
14,00–15,00 Kostel otevřený 
k individuální návštěvě

Středa 28.12.
16,00 Vánoční koncert Varmužo-
vy cimbálové muziky se sólistkou 
a dívčím sborem

Silvestr 31.12.
15,30 Bohoslužba

Nový rok 1.1.
9,00 Bohoslužba
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naše kamarády z firemní mateřské 
školy. Obě třídy si společně vyro-
bily velkého ježečka. Jejich úkolem 
bylo smirkovými kostkami obrousit 
dřevěné půlkulatiny, čumáček 
dotvořit z polystyrenu a přírodnin, 
zatlouct do ježka hřebíčky – bod-
linky. Práce se dřevem, svěrákem 
a nářadím děti velmi bavila. Děti 
také pracovaly se samotvrdnoucí 
hmotou, výrobky si pak odnesly 
domů. Každé dítě bylo odměněno 
diplomem a dárečkem – zdobenou 
dřevěnou káčou. 

Dalším edukačním výletem hraze-
ným z projektu byl výlet do Dolních 
Vítkovic, do Dětského světa techni-
ky. Děti se seznámily s povoláními, 
vžily se do rolí stavařů, prodavačů, 
kuchařů, lékařů, zpěváků aj. Byl to 
naučný a zároveň zábavný výlet. Na 
tento výlet jsme pozvali kamarády 
z MŠ Svinov. 

Hello, how are you? I Am fine... 
Každou středu odpoledne mají 
děti ve školce kroužek hravé 
angličtiny, kterou pro nás zdarma 
a dobrovolně připravuje maminka, 
paní Iva Bartoňková. Mockrát jí 
děkujeme, děti kroužek baví a těší 
se na něj.

Po oslavách narozenin našich 
dětí jsme oslavili také Helloween. 
Děti měly krásné masky a mamin-
kám děkujeme za občerstvení. 
Užili jsme si hry a dramatické 
představení masek s kočičkou 
Steeve (maňáskem, kterého si děti 
samy pojmenovaly).

Dary podzimu jsme využili ke 
tvoření, vyrobili jsme si krásný 
věnec a venku jsme dováděli 
v opadaném listí. Na naší krásné 
zahradě si děti užívaly poslední 
hřejivé paprsky sluníčka.

„Malý jako knoflíček roste 
v bříšku človíček…“ Listopad 
byl ve znamení vítání nových 
občánků Martinova. Děti si při-
pravily krátké jemné vystoupení 
pro miminka a následující den 
jsme „gratulovali“ jubilantům 
Martinova s písničkou „Babičko, 
babičko, vařím ti kafíčko… dědeč-
ku, dědoušku, napracoval ses už 
dost, vnoučátka máš pro radost“. 
Děkujeme vedení městského 
obvodu Martinov za odměny 
pro děti i paní učitelky. Velké 
poděkování a poklonu posíláme 
panu Rudolfu Bergerovi, který 
dětem za vystoupení vyrobil do 
školky dřevěné loutky. Tento 
dárek potěšil děti, ale chytil za 
srdíčka také paní učitelky.

Jedním z listopadových témat, 
kterým jsme se zabývali, bylo 
téma „Kouzlo pohádek“. Děti 
inscenovaly pohádku „O veliké 
řepě“ a společně si vyrobily 
rekvizitu – velikou řepu. Děti 
vychováváme nejen k diváctví, ale 
také jim umožňujeme pracovat 
s loutkami a vstupovat do různých 
rolí. K formování a rozvíjení osob-
nosti dětí je dramatická výchova 
velmi přirozeným pomocníkem. 

Děti mají velmi rády knihy, pra-
cujeme s příběhy, říkankami, děti 
v knížkách vyhledávají obrázky, 
ale i písmena. Denně si děti pro-
hlížejí knížečky před poobědovým 
odpočinkem a poslouchají čtenou 
pohádku. Plánujeme pravidel-
né návštěvy městské knihovny, 
momentálně se těšíme na lekci 
informačního vzdělávání – „O Fí-
kulence a Švestíkovi“.

Prostor pro fantazii dětem dá-
váme prostřednictvím tradičních 
i netradičních technik výtvarné vý-
chovy. Děti milují práci s barvami,  
přírodninami a dalším výtvarným 
materiálem. Naše žákyně Olivka P. 
se zúčastnila výtvarné soutěže 
„Barevný podzim“, pořádané 
DDM Poruba. Velmi hezky a citlivě 
namalovala Martinovskou lištičku 
v podzimním kabátku.

Na podzim jsme si také moc užili 
tvoření s rodiči a uspávání brouč-
ků. Dětem a rodičům se podařili 
krásní dráčci s ocáskem z korálků, 
výrobky ze samotvrdnoucí hmoty 
a podzimníčci. Broučky si vyrobili 
z ořechových skořápek a už se těší, 
až je na jaře probudí.

Dětmi oblíbené je také kulina-
ření. Školku provoněly smažením 
bramborových placiček, pečením 
jablíčkových štrůdlů a teď už jsme 
vítali advent pečením perníčků.

V prosinci se těšíme na rozsvě-
cování martinovského vánočního 
stromu, na které jsme si připravili 
doprovodný program, a děti se 
moc těší na sv. Mikuláše s jeho 
družinou. Také jsme opět pozvali 
rodiče ke tvoření. Vyrobíme si 
něžné andílky, svícínky a společně 
ozdobíme perníčky. 

Ve školce nás čeká Mikulášská 
nadílka a připravujeme besídku 
pro rodiče – „Vánoce v nebíčku“.

Přejeme všem občanům Marti-
nova pohádkový adventní čas.

Petra Pšenicová,  
učitelka MŠ Martinov
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Rada městského obvodu 
Martinov

 rozhodla �
•	 o	uzavření	dodatku	ke	Smlou-

vě o nájmu a poskytnování 
služeb týkající se provozování 
tiskáren ÚMOb s účinností od 
01. 10. 2022

•	 o	 uzavření	 Smlouvy	 o	 dílo	
s firmou Ostravské komu-
nikace, a.s., na provádění 
zimní údržby ul. Kamenné 
a ul. Na Svobodě v období od 
01. 12. 2022 do 31. 03. 2023 

•	 o	uzavření	Smlouvy	o	připo-
jení odběrného elektrického 
zařízení k distribuční soustavě 
se společností ČEZ distribuce 
a.s, pro odběrné místo Na 
Svobodě 3139/1

•	 o	 uzavření	 Dodatku	 č.	 1	
ke Smlouvě o dílo na akci 
„Stavební úpravy objektu 
Na Svobodě 3139/1, Ostra- 
va-Martinov“ s firmou SATON 
s.r.o. z důvodu změny termínu 
realizace, provedení prací nad 

rámec zadání a prací pod 
rámec zadání

•	 o	 uzavření	 Smlouvy	 o	 dílo	
na  zpracováván í  v ideo 
zpravodajství z městského 
obvodu Martinov s panem 
Michalem Pistolasem za cenu 
60.000 Kč/rok

•	 o	uzavření	smlouvy	o	budoucí	
smlouvě o zřízení věcného 
břemene – služebnosti inže-
nýrské sítě a smlouvy o právu 
provést stavbu pro stavbu 
přípojky splaškové kanalizace 
na dobu neurčitou za jednorá-
zovou úplatu za cenu 150 Kč 
za každý započatý běžný 
metr + DPH v zákonné výši

•	 o	uzavření	smlouvy	o	budoucí	
smlouvě o zřízení věcného 
břemene a dohody o umístění 
stavby pro stavbu „Martinov, 
Na Svobodě, 3164/58 kNN“ za 
účelem umístění stavby pod-
zemního vedení NN na dobu 
neurčitou za jednorázovou 
úplatu za cenu 2 300 Kč + 
DPH v zákonné výši

•	 o	uzavření	smlouvy	o	zřízení	
věcného břemene – služeb-
nosti za účelem umístění 
a provozování zařízení dis-
tribuční soustavy na dobu 
neurčitou za jednorázovou 
úplatu ve výši 1000 Kč + DPH 
v zákonné výši

•	 o	neupotřebitelnosti	majetku	
v celkové hodnotě 34.629 Kč 

•	 o	poskytnutí	účelové	dotace	
Spolku Senioři Martinov ve 
výši 15.000 Kč na pokrytí 
zvýšených nákladů na volno-
časové aktivity seniorů

•	 o	 poskytnutí	 účelové	 dota-
ce Oblastnímu spolku ČČK 
Ostrava ve výši 20.000 Kč 
na pokrytí vyšších nákladů 
spojených se zajišťováním akcí 
a aktivit pořádaných místní 
skupinou ČČK Martinov

•	 o	 poskytnutí	 daru	 spolku	
NOEMA ve výši 5.000 Kč za 
vystoupení členů na akcích 
pořádaných městským obvo-
dem

Z jednání Rady městského obvodu Martinov 
září–listopad 2022 • 88.–91. schůze volebního období 2018–2022
1.–3. schůze volebního období 2022–2026 vč. 1. mimořádné schůze
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Ze zasedání Zastupitelstva městského obvodu Martinov 
září–listopad 2022 • 18. zasedání volebního období 2018–2022,
1.–2. zasedání volebního období 2022–2026
18. zasedání Zastupitelstva 
dne 19. 09. 2022

•	 vzalo	 na	 vědomí	 výsledek	
hospodaření SMO – Městského 
obvodu Martinov za období od 
1. ledna do 30. června 2022

1. zasedání Zastupitelstva dne 
24. 10. 2022

•	 zvolilo	 starostku	městského	
obvodu Martinov Jolanu Ka-
valkovou

•	 zvolilo	místostarostu	městské-

ho obvodu Martinov Rostislava 
Musálka

•	 zvolilo	členy	Rady	městského	
obvodu Martinov Miroslava 
Bongára, Radima Poláška 
a Bc. Michala Stebelaka

•	 zřídilo	3členný	kontrolní	výbor	
a 3členný finanční výbor 

•	 stanovilo	pravidelnou	měsíční	
odměnu za výkon funkce mís-
tostarosty, člena rady, před-
sedy výboru zastupitelstva 
a komise rady, člena výboru 

zastupitelstva, komise rady 
nebo zvláštního orgánu a čle-
na zastupitelstva s účinností 
ode dne přijetí usnesení a roz-
hodlo o stanovení pravidelné  
měsíční odměny předsedům 
a členům komisí, kteří nejsou 
členy Zastupitelstva, ode dne 
zvolení do funkce

•	 svěřilo	Radě městského obvodu 
Martinov pravomoc schvalovat 
rozpočtová opatření do úhrnné 
výše 20 % upraveného rozpočtu

•	 o	 poskytnutí	 jednorázové	
mimořádné odměny ředitelce 
Mateřské školy Ostrava-Marti-
nov, příspěvkové organizace 
z rozpočtu SMO-MOb Marti-
nov na rok 2022 

•	 o	poskytnutí	finančních	darů	
fyzickým osobám za veřej-
něprospěšnou činnost v roce 
2022 

•	 o	 odepsání	 nedobytné	 po-
hledávky ve výši 190 Kč za 
pronájem prostor k ubytování 
z důvodu zastavení řízení 
o pozůstalosti

•	 o	odepsání	nedobytných	po-
hledávek za pronájem pozem-
ků pro jejich nevymahatelnost 
v celkové výši 1.170 Kč

  � schválila
•	 termíny	schůzí	Rady	městské-

ho obvodu Martinov a zasedá-
ní Zastupitelstva městského 
obvodu Martinov na období 
říjen–prosinec 2022

•	 7.	rozpočtové	opatření	Měst- 
ského obvodu Martinov 
k 19. září 2022 ve výši 0,17 % 
schváleného upraveného 
rozpočtu Městského obvodu 
Martinov na rok 2022 

•	 Příkaz	k	provedení	inventari-
zace majetku a závazků za rok 
2022 a Plán inventur na rok 
2023

•	 Jednací	řád	Rady	městského	
obvodu Martinov

•	 rozpočet	 Mateřské	 školy	
Ostrava-Martinov, příspěv-
kové organizace, na rok 2023 
a střednědobý výhled rozpoč-
tu na roky 2024 a 2025

  � souhlasila
•	 s	uzavřením	darovací	smlouvy	

na neupotřebitelný movitý 
majetek Městského obvodu 
Martinov 1 ks Kombinovaného 
sporáku MORA K 766 AW

•	 se	 vstupem	 na	 pozemky	
a umístěním stavby podzem-
ního kabelového vedení NN 
pro územní souhlas v rámci 
stavby „Martinov, Na Svobodě, 
3164/58 kNN“ za podmínky, 
že bude stavba provedena 
pomocí protlaku 

•	 se	stavbou	„Přeložka	parovo-
du k hale F“ 

•	 s	vystavenou	objednávkou	na	
provedení náhradní výsadby 
v rámci akce „Zabezpečení 
a sanace svahu MK U Opa-
vice“ společností Ostravské 
městské lesy a zeleň, s.r.o., na 
částku 122.594,40 Kč + DPH 
v zákonné výši

•	 se	 vstupem	na	 pozemky	 za	
účelem výměny stávajícího 
podzemního kabelového ve-
dení NN 0,4 kV za nové v rám-
ci projektované akce „Poruba, 

OS_8390 A. Hrdličky, obnova 
kNN“ za podmínky, že výmě-
na bude provedena řízeným 
protlakem, 

 projednala �
•	 Zprávu	 o	 výsledku	 kontroly	

hospodaření provedené za-
městnanci Magistrátu města 
Ostravy ve dnech 13. 09. 2022 
– 23. 09. 2022

  � stanovila
•	 cenu	za	provádění	zimní	údrž-

by majitelům soukromých 
komunikací v MOb Martinov 
na zimní období 2022/2023 
ve výši 100 Kč bez DPH za 
každých započatých 15 minut 
pracovního výkonu, ke které 
bude účtována příslušná saz-
ba DPH

  � nesouhlasila
•	 se	záměrem	nabytí	pozemků	

a se svěřením městskému 
obvodu Martinov s odůvod-
něním, že městský obvod 
Martinov nemá racionální 
využítí pro tyto pozemky, 
jsou pro něj neupotřebitelné 
a nemá finanční prostředky 
k nabytí těchto pozemků

  � zřídila
•	 Komisi	 pro	 občanské	 zá-

ležitosti, Komisi oceňovací 
a likvidační a Komisi redakční 
rady 



KYTIČKA 
JUBILANTŮM
V měsících říjnu až prosinci letošního roku oslaví nebo 
oslavili svá životní jubilea tito naši spoluobčané: 

Všem jubilantům touto cestou srdečně blahopřejeme!
Komise pro občanské záležitosti

Václav VESELÝ, 

Petr GALLUS, 

Tomáš OLEJNÍK, 

Anna MÍČKOVÁ, 

Jiřina NAVRÁTILOVÁ, 

Ladislav PYŠ,

Irena TOMÁNKOVÁ, 

Břetislav SZCZUREK, 

Petr KLÍMEK, 

Josef JANÍK, 

Ladislava JONCZYOVÁ, 

Pavel KANÁT, 

Oldřich KRČMÁŘ, 

Drahomíra PROKOPOVÁ. 

Pavel HYNEČEK, 

Marcela KRŮPOVÁ, 

Bohumil MÍKA, 

Božena HABRAMOVÁ, 

Rudolf VANČURA, 

Bohuslav KŘENEK, 

Helena BESUCHOVÁ, 

Věra HRUBÁ. 
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Úřední hodiny  
ÚMOb Martinov
Od 1. 12. 2022 do 31. 1. 2023 
je změna úředních hodin.

Pondělí 08.00–12.00 
 13.00–17.00

Středa 08.00–12.00 
 13.00–16.00

Telefonní čísla
starostka 599 423 106

tajemnice 599 423 105

stavební úřad 599 423 101 
599 423 109

sociální úsek 599 423 102

majetkoprávní úsek 
599 423 103

finanční úsek 599 423 107

úsek vnitřních věcí  
599 423 100

Otevírací doba  
pošty Martinov
PO, ST  13.00–18.00

ÚT, ČT, PÁ  08.00–12.00 
13.00–14.00

SO, NE   zavřeno

Ordinační hodiny  
MUDr. Lenartové

Středa  07.30–12.30

Čtvrtek 13.30–15.30

Telefon 
 596 941 061 (Martinov) 
 596 965 673 (Třebovice) 
 596 612 111 (stálá pohoto- 
 vostní služba)

Provozní hodiny  
Sběrného dvora Třebovice
PO-NE  8.00–18.00 

Zvonění za zemřelé 
spoluobčany v místní 
kapličce zajišťují:
Ludmila Kusýnová 736 141 751

Jindřiška Valová (roz. Plevová) 
731 704 725 

2. zasedání Zastupitelstva dne 
14. 11. 2022

•	 schválilo	 Jednací	 řád	Zastu-
pitelstva městského obvodu 
Martinov

•	 rozhodlo	 o	 poskytnutí	 ne- 
uvolněnému členovi Zastu-
pitelstva, který je podnikající 
osobou, náhradu výdělku 
ušlého v souvislosti s výkonem 
funkce paušální částkou ve 
výši 100 Kč/hod. a o nejvyšší 
částce, kterou lze poskytnout 
neuvolněnému členovi Zastu-
pitelstva, který je podnikající 
osobou, jako náhradu výdělku 
ušlého v souvislosti s výko-
nem funkce v souhrnu ve výši 
1.000 Kč/kalendářní měsíc

•	 schválilo	Pravidla	pro	poskyto-
vání cestovních náhrad členům 
Zastupitelstva městského 
obvodu Martinov

•	 schválilo	zařazení	finanční	část-
ky v celkové výši 300 tis. Kč do 
rozpočtu MOb Martinov na rok 
2023 k možnosti poskytnutí 
peněžních transferů místním 
společenským organizacím  
na činnost v roce 2023, včetně 
případné finanční rezervy pro 
další žadatele

•	 souhlasilo	s	uzavřením	dohod	
o provedení práce na rok 2023 
se členy Zásahové jednotky 
Sboru dobrovolných hasičů, 
kteří jsou zároveň členy Zastu-
pitelstva městského obvodu 
Martinov


